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Świdnica Świdnica 
jest miastem jest miastem 

dla wszystkich dla wszystkich 
Beata Moskal-Słaniewska, 

prezydent Świdnicy, zadeklarowała, 
że wystartuje w nadchodzących 

wyborach samorządowych. 
Chce powalczyć 

o trzecią kadencję prezydenta, 
aby m.in. dokończyć rozpoczęte inwestycje. 

W obszernej rozmowie 
z naszą redakcją podsumowuje 

swoje dotychczasowe dokonania, 
przedstawia swoją wizję 

na dalszy rozwój miasta i konfrontuje się 
z pojawiającymi się wobec niej zarzutami. 
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biuletyn informacyjny

Wernisaż wystawy Zdzisława Beksiń-
skiego i Świdnicki Festiwal Podróż-
ników i Odkrywców „KOLUMBY”. 
Sprawdź, na jakie wydarzenia w naj-
bliższym czasie zaprasza Świdnicki 
Ośrodek Kultury.

2 Sobota, 24 lutego - godz. 17:00
Alchemia teatralna: „Noc wszyst-
kich głosów” (spektakl)
sala teatralna ŚOK, Rynek 43, bilety: 
5 zł
2 Wtorek, 27 lutego - godz. 17:00

Planszówki w Klubie Bolko
Klub Bolko, pl. Grunwaldzki 11, wstęp 
wolny
2 Środa, 28 lutego - godz. 19:00

Świdnickie Noce Jazzowe: Randy 
Becker
sala teatralna ŚOK, Rynek 43, bilety: 
70/60 zł
2 Piątek, 1 marca - godz. 19:00

Bluefaces + Give Up To Failure + Era-
se It [alternatywa]
Klub Bolko ŚOK, pl. Grunwaldzki 11, 

bilety: 30-40 zł (przedsprzedaż/w 
dniu koncertu)
2 Niedziela, 3 marca - godz. 8:00

Giełda Staroci, Numizmatów i Oso-
bliwości
Rynek, wstęp wolny
2 Czwartek, 7 marca - godz. 10:00

XXVII Dolnośląski Konkurs Recyta-
torski Pegazik /eliminacje miejskie
sala lustrzana ŚOK, Rynek 43, wstęp 
wolny
2 Piątek, 8 marca - godz. 17:00 i 20:00

Kabaret Hrabi „Wady i Waszki”
sala teatralna ŚOK, Rynek 43, bilety: 
140/110 zł
2 Sobota, 9 marca - godz. 16:00

„Szewczyk Dratewka” (spektakl fa-
milijny)
sala teatralna ŚOK, Rynek 43, bilety: 
25 zł
2 Sobota, 9 marca - 

godz. 17:00
„Fotografia Dzikiej 
Przyrody” (wernisaż 
wystawy)

Wieża ratuszowa, ul. Wewnętrzna 2, 
wstęp wolny
2 Sobota, 9 marca - godz. 18:00

Zdzisław Beksiński „Od fotografii 
do fotomontażu komputerowego” 
(wernisaż wystawy)
Galeria Fotografii, Rynek 44, wstęp 
wolny
2 Sobota, 9 marca - godz. 19:00

Disorder + Tredis Harm Any + Blood 
and Disaster [death metal]
Klub Bolko ŚOK, pl. Grunwaldzki 11, 
bilety: 30-40 zł (przedsprzedaż/w 
dniu koncertu)
2 Poniedziałek, 11 marca - godz. 17:00

Strefa Relaksu: Warsztaty malowa-
nie pisanek
Klub Bolko, pl. Grunwaldzki 11, udział: 
30 zł
2 Czwartek, 14 marca - godz. 10:00

XXVII Dolnośląski 
Konkurs Recytatorski 
Pegazik /eliminacje 
powiatowe
sala lustrzana ŚOK, Ry-

nek 43, wstęp wolny
2 Czwartek, 14 marca - godz. 17:00

Gość Alchemii Teatralnej: Maciej 
Musiałowski
sala teatralna ŚOK, Rynek 43, bilety: 
5 zł
2 Sobota, 16 marca - godz. 11:00

Kino Familijne - Spektrum dzie-
ciom: „Jakub, Mimmi i gadające psy”
sala teatralna ŚOK, Rynek 43, bilety: 
15/10 zł
2 Piątek–sobota 16–17 marca

Świdnicki Festiwal Podróżników i 
Odkrywców KOLUMBY
Świdnicki Ośrodek Kultury 

Szczegółowe informacje 
dotyczące eventów  

i zakupu biletów  
dostępne są na stronie:  

www.sok.com.pl.

*Organizatorzy 
zastrzegają możliwość zmiany daty lub 

godziny wydarzeń.

Świdnicki kalendarz kulturalny 

kają w świdnickim Schronisku dla 
Bezdomnych Zwierząt i z utęsknie-
niem czekają na swojego nowego, 
ulubionego człowieka. Każdy mógł je 
poznać podczas dnia kota, który zor-
ganizowano w niedzielę, 18 lutego.

Mieszkańcy naszego miasta i oko-
lic po raz kolejny mieli okazję do po-
znania kocich podopiecznych Schro-
niska dla Bezdomnych Zwierząt w 
Świdnicy. Event odbył się w związku 
z obchodzonym w lutym Światowym 
Dniem Kota. Niezastąpieni wolonta-
riusze przygotowali mnóstwo atrak-
cji, m.in. zwiedzanie kociarni wraz z 
opiekunem mruczków, warsztaty pla-
styczne dla najmłodszych, zabawny 
koci quiz czy profesjonalne konsul-
tacje z behawiorystą. Oczywiście nie 
mogło też zabraknąć słodkiego kącika 
z pysznymi wypiekami. Podczas wy-
darzenia prowadzono zbiórkę pienię-
dzy na rzecz podopiecznych schroni-
ska. Łącznie udało się zebrać 4715 zł. 

DG

Od niedawna jest mieszkanką na-
szego miasta i już zachwyciła świd-
niczan swoją twórczością. Za nami  
wernisaż wystawy pt. „Światło dnia, 
światło nocy” autorstwa Justyny Ko-
ziczak. Wydarzenie odbyło się w pią-
tek, 9 lutego w Galerii Fotografii. 

Justyna Koziczak jest absolwentką 
wrocławskiej Akademii Sztuk Pięknych, 
na kierunku restauracja i rekonstrukcja 
ceramiki i szkła. – Dziękuję, że mogę za-
prezentować moje prace w tak pięknej 
sali. Na wystawie zobaczą państwo obra-
zy wykonane w latach 2015-2023. Część 
z nich namalowałam we Wrocławiu, 
część w Londynie, gdy tam mieszkałam. 
Są to prace dosyć zróżnicowane – pod-
kreśla autorka wyjątkowych dzieł. Jej 
prace to kompozycje, których stylistyka 
może nasuwać skojarzenie ze snami i 
podświadomością. Wykonane w nurcie 

Od początku tego roku w Świd-
nickim Centrum Organizacji Po-
zarządowych przy ulicy Długiej 33 
można skorzystać z darmowych kon-
sultacji z psychologiem, prawnikiem 
i terapeutą uzależnień. Wystarczy 
umówić się na wizytę. 

Konsultacje psychologiczne – pokój 2 
▪ poniedziałki od 15:30 do 18:30; 
▪ wtorki od 15:30 do 18:30; 
▪ środy od 15:30 do 18:30. 
W celu umówienia wizyty z psycholo-

W schronisku 
świętowali dzień kota 

Surrealizm 
na wyciągniecie ręki

surrealizmu obrazy to najczęściej bez-
kresne krajobrazy z górującymi nad po-
stacią ludzką świątyniami, bramami lub 
szczytami. Zazwyczaj, tematyką tych 
prac jest konfrontacja człowieka z dziw-
nymi zdarzeniami, potworami lub oso-
bliwymi stworzeniami, które uosabiają 
lęki i trudności, którym musi sprostać 
współczesny człowiek. 

Artystka tworzy głównie w dwóch 
technikach: olejnej na płótnie oraz w 
swojej autorskiej technice przepala-
nia metalu i malowaniu na spalonych 
śladach. Jej prace brały udział w wy-
stawach w Londynie, Mediolanie, We-
necji i na światowych targach sztuki 
w Dubaju. Obrazy Justyny Koziczak 
znajdują się na okładkach kilkunastu 
płyt zespołów rockowych i metalo-
wych głównie z USA.

DG

Prace artystki można podziwiać w świdnickiej Galerii Fotografii. 

Skorzystaj z pomocy specjalistów 
giem należy zadzwonić pod nr tel. 451 
522 859.
Konsultacje z terapeutą dla osób uwi-
kłanych w problem uzależnień 
▪ wtorki od 15.00-18.00 – pokój nr 10 
▪ czwartki od 15.00 – 18.00 – pokój 2 
Konsultacje prawne – pokój 2 
▪ piątki od 13:00 do 16:00 
Pierwsze spotkanie z terapeutą lub 
adwokatem nie wymaga wcześniej-
szego umówienia się.

red.

Aktualnie w schronisku przebywa około 30 
kotów do adopcji. 

Bunia, Polin, Dylan, a może Vio-
linka? Co je łączy? Wszystkie wspo-
mniane futrzaki na co dzień miesz-
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ZABIEGI WYKONYWANE PRZEZ LEKARZA

REJESTRACJA

727 617 907

Bąkiewicz 
MEDYCYNA ESTETYCZNA
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Szacowna jubilat-
ka urodziła się 9 lutego 
1924 roku w Łubieńsku 
na Białorusi. Spędziła 
tam również lata przed-
wojenne. W czasie woj-
ny pani Zofia została 
wywieziona na roboty 
przymusowe do Nie-
miec. W 1945 roku za-
warła związek małżeń-
ski z Józefem Czamara. 
Po zakończeniu wojny 
małżeństwo przyby-
ło do Polski i osiedliło 
się w Świdnicy. Z tego 
związku urodziło się 
dwoje dzieci – Halina i 
Władysław. W 1952 roku 
pani Zofia w wyniku nie-
szczęśliwego wypadku 
straciła męża i zosta-
ła wdową. W Świdnicy 
została sama z dwójką 
dzieci. Utrzymywała 
rodzinę, najpierw pra-
cując w Zakładach Wy-
twórczych Elektrotech-
niki Motoryzacyjnej, a 
następnie w Zakładach 
Wytwórczych Aparatury 
Precyzyjnej. Ponownie 
wyszła za mąż za Stani-
sława Grabiarza i z tego 
związku urodziła się 
córka Elżbieta. W 1979 
roku pani Zofia prze-
szła na emeryturę. Tro-
skliwie opiekuje się nią 
córka, z którą mieszka. 
Jest babcią 5 wnuków, 6 
prawnuków i 2 prapra-
wnuków.  

red.

100. urodziny 
Zofii Grabiarz

Jubilatkę odwiedziła delegacja z Urzędu Miejskiego.

Przez całe życie ciężko pracowała, aby zapewnić byt swojej rodzi-
nie. Mimo sędziwego wieku wciąż nie traci pogody ducha i właśnie 
świętowała setne urodziny! 
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Taka dyskoteka w Świdnicy to 
prawdziwa nowość. Zamiast głośnej 
muzyki słychać było tupot stóp o 
parkiet i ciche podśpiewywanie. W 
piątek, 9 lutego w Muzeum Dawne-
go Kupiectwa odbyło się premierowe 
silent disco! Poza zabawą w świetle 
neonów, nie zabrakło ważnego prze-
kazu dotyczącego podstępnej i często 
bardzo cichej choroby, jaką jest de-
presja. 

Przed wejściem na parkiet każdy 
z uczestników otrzymywał słuchawki. 
Trzech DJ’ów jednocześnie serwowało 
trzy rodzaje muzyki, a za pomocą jed-
nego przycisku można było zmieniać 
melodię, do której akurat miało się 
ochotę potańczyć. Impreza rozpoczę-
ła się punktualnie o godz. 17.00. Przez 
trzy kolejne godziny około 70 uczest-
ników bawiło się non stop. Organi-
zatorzy przygotowali dla gości zimne 
napoje oraz popcorn.

Depresja, czyli cichy  
i podstępny wróg 

– Nie wiedzieliśmy, jak ten ekspe-
ryment wyjdzie i czy będą tacy, którzy 
przyjdą pobawić się w ten nowy sposób. 
Jak widać, atmosfera jest gorąca. Spo-
tkaliśmy się tutaj nie bez przyczyny. 
Powodów jest kilka. Głównym hasłem 
jest walka z depresją. To niewidzialna 

choroba, która daje bardzo specyficz-
ne objawy. Choroba, której możemy 
nie potrafić odczytywać i na to chcemy 
Was wszystkich uwrażliwić. Depresja 
może dotknąć wszystkich, na każdym 
etapie życia – podkreśliła Beata Mo-
skal–Słaniewska – prezydent Świdni-
cy. Podczas wydarzenia organizatorzy 
przygotowali „zielony kącik”. Każdy 

Bawili się na silent disco

Organizatorzy już planują kolejne edycje, które odbędą się w przestrzeni, na której będzie się 
mogło bawić jeszcze więcej chętnych osób.

na osobności mógł porozmawiać z 
psycholog Adrianną Michałowską, 
zdobyć niezbędne informacje oraz za-
opatrzyć się w pakiet ulotek informa-
cyjnych.

Na świecie 350 mln osób choru-
je na depresję. Szacuje się, że w 2030 
roku będzie to najczęściej występują-
ca choroba na świecie. – W Polsce licz-

ba osób chorujących na depresję wyno-
si obecnie 1,5 mln, warto zauważyć, że 
wśród chorujących przeważają kobiety, 
które zapadają na depresję dwukrotnie 
częściej niż mężczyźni. Diagnozowa-
na jest najczęściej u osób w przedzia-
le wiekowym 20-40 lat, jednak z roku 
na rok obserwuje się wzrost zachoro-
wań wśród dzieci – tłumaczy Izabela 
Siekierzyńska, dyrektor Wydziału 
Polityki Społecznej i Spraw Socjal-
nych Urzędu Miejskiego w Świdnicy. 
Warto podkreślić, że nie leczona de-
presja jest chorobą śmiertelną. Dzieci 
zmagające się z depresją, częściej niż 
osoby dorosłe, podejmują próby sa-
mobójcze. Według najnowszych da-
nych, w Polsce liczba prób samobój-
czych dokonywanych przez dzieci i 
młodzież w wieku 13-18 lat wzrosła o 
42% w ciągu ostatniego roku. 150 osób 
w wieku 13-18 lat odebrało sobie życie 
w 2022 roku. W grupie wiekowej 7-12 
lat odnotowano 29 przypadków prób 
samobójczych w 2020 roku oraz 51 w 
2021 roku. 

Inicjatorem eventu był radny Mi-
chał Zastawny oraz świdniczanka 
Anna Światowa. Współorganizato-
rami eventu było Muzeum Dawne-
go Kupiectwa oraz Wydział Polityki 
Społecznej i Spraw Socjalnych Urzędu 
Miejskiego w Świdnicy. 

DG
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Na terenie Ogródka Jordanow-
skiego zakończono już montaż stylo-
wego ogrodzenia oraz elementów pla-
cu zabaw. Niedługo rozpoczną się pra-
ce związane z nasadzeniem zieleni. 

Na miejscu przewidziano także 
oświetlenie terenu lampami parkowy-
mi, monitoring, montaż ławek, koszy 
oraz stojaków rowerowych. Nowością 

W centrum miasta 
powstanie zielona oaza 

na placu zabaw dla dzieci będą krzy-
we lustra oraz ogródek ziołowy. - Na 
niektóre inwestycje mieszkańcy mu-
szą czasami poczekać, bo nigdy nie bę-
dziemy dysponować środkami pozwa-
lającymi wykonać „wszystko”. Mam 
nadzieję, że dla świdniczan finał prac 
będzie satysfakcjonujący. To kolejne 
„zielone miejsce” rekreacji i wypoczyn-

ku, które będzie licznie odwiedzane – 
mówi prezydent, Beata Moskal-Sła-
niewska. Wykonawcą inwestycji jest 
Zakład Ogólnobudowlany REMECO. 
Środki zewnętrzne na realizację zada-
nia pochodzą z Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Programu Inwestycji Stra-
tegicznych. Koszt zadania to ponad 2 
mln 900 tys. zł. Planuje się, że prace 
powinny zakończyć się w kwietniu 
tego roku.

red.

Wybudowana została już fontanna.

Teren ogródka będzie monitorowany. 
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Każdy rocznik zawiera również kro-
nikę wydarzeń roku poprzedniego.

W najnowszym Roczniku może-
my przeczytać m.in. o historii koła 
Polskiego Związku Filatelistów w 
Świdnicy, dzwonach świdnickiego 
Kościoła Pokoju czy też o przestrzeni 
miejskiej w utworach Tomasza Hry-
nacza. Przez 50 lat wielu miłośników 
Świdnicy i całego regionu tworzyło 
teksty do kolejnych wydań. W tym to-
mie ich autorami są: Marek Żubryd, 
Stanisław Bielawski, Wojciech Kory-
ciński, Wolfgang J. Brylla, Zbigniew 
Patralski, Wiesław Łabęcki, Danuta 
Kotełko oraz Bartłomiej Ciesielski. W 
jubileuszowym wydaniu opublikowa-
no składy osobowe zespołów redak-
cyjnych w latach 1973 – 2021, autorów 
i tytuły wszystkich publikacji oraz 
okładki numerów od 1 do 49. - Dzięku-
ję wszystkim zaangażowanym w pro-
ces tworzenia tej wyjątkowej publikacji 
za ich trud, poświęcony czas, wiedzę, 
którą dzielą się z nami oraz wytrwałość 
w tworzeniu kolejnych tomów. W koń-
cu publikacja ta to obszerna encyklo-
pedia naszego miasta i obowiązkowa 
pozycja dla każdego miłośnika Świdni-
cy – napisała we wstępie, zachęcając 
do lektury, prezydent Świdnicy, Beata 
Moskal-Słaniewska.

Oprac.

aktualności
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„Zawsze dążył w stronę nieba, 
niech Pan Bóg teraz te wrota mu 
otworzy” – mówił podczas ceremo-
nii pogrzebowej proboszcz para-
fii w Bystrzycy Górnej, ks. Tomasz 
Federkiewicz. Rodzina, przyjaciele 
i znajomi w sobotę, 17 lutego po-
żegnali Krzysztofa Zaparta. Uty-
tułowany pilot balonów spoczął na 

Blue Sky Panie Krzysztofie 
cmentarzu komunalnym przy ul. 
Słowiańskiej w Świdnicy. 

Krzysztof Zapart zginął w wy-
padku, do którego doszło w środę, 
7 lutego na terenie Gruzji. Balon 
podczas lotu uderzył w linię wyso-
kiego napięcia. Jedną z trzech ofiar 
był założyciel Balloon Club Świdni-
ca. Sprawę wypadku bada miejsco-

Krzysztof Zapart odszedł w wieku 54 lat. Rodzinie i najbliższym składamy najszczersze kon-
dolencje.

wa prokuratura. Krzysztof Zapart 
był jednym z najlepszych i najbar-
dziej utytułowanych pilotów balo-
nów. Do niego należy rekord Polski 
w locie balonem. W 2015 roku usta-
nowił go wspólnie z Mateuszem Rę-
kasem, osiągając odległość 1514 km. 
Natomiast w 2017 roku pobił kolej-
ny rekord. Razem z Amerykaninem 
Andym Caytonem, pokonali wtedy 

odległość 3526,06 km w czasie 69,06 
godzin. Krzysztof Zapart brał udział 
także w prestiżowym Pucharze Gor-
dona Benneta, w którym dwukrotnie 
zajmował czwarte miejsce. 

Krzysztof Zapart odszedł w wie-
ku 54 lat. Rodzinie i najbliższym 
składamy najszczersze kondolencje.

DG

Przyjaciele oddali hołd zmarłemu, ustawiając symboliczne kosze balonowe. 
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Kolekcja wydawanych przez To-
warzystwo Regionalne Ziemi Świd-
nickiej od 1973 roku „Roczników 
Świdnickich” liczy już 50 tomów. Pu-
blikowane są w nim tematy poświę-
cone wydarzeniom historycznym 
miasta i regionu, prezentowane są 
sylwetki ciekawych osób, omawiane 
wydarzenia kulturalne i społeczne. 

Jubileuszowy 
50. „Rocznik 
Świdnicki”

Rocznik można nabyć w Informacji Tury-
stycznej oraz w Muzeum Dawnego Kupiec-
twa  Cena publikacji to 32 zł.
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Przedstawienie projektu nowe-
go rozkładu jazdy, który ma funkcjo-
nować od lipca, a przede wszystkim 
wysłuchanie uwag, zastrzeżeń i po-
mysłów mieszkańców miasta, którzy 
na co dzień korzystają z komunikacji 
miejskiej - pierwsze z pięciu konsul-
tacji społecznych odbyło się 14 lutego 
na osiedlu Młodych.

Wiceprezydent Świdnicy oraz 
przedstawiciele Wydziału Transportu 
Urzędu Miejskiego w Świdnicy spotkali 
się z mieszkańcami największego w mie-
ście osiedla w Szkole Podstawowej nr 4. 
– Nowy rozkład chcemy wprowadzić od 
lipca. Wówczas będzie on najmniej uciąż-
liwy dla mieszkańców. Będziecie się mogli 
Państwo przyzwyczaić do nowej siatki 
komunikacyjnej – tłumaczył Krystian 
Werecki, wiceprezydent Świdnicy.

Najważniejsza zmiana dla miesz-
kańców osiedla Młodych dotyczy linii 
50 i 52, które mają zostać zastąpione 
liniami nr 3 i 5. – Linie 50 i 52 odjeż-
dżają z ulicy Wokulskiego lub Koperni-
ka. Przebieg tej linii w jedną stronę ma 
obecnie średnio aż 20 kilometrów. To 
bardzo dużo, to porównywalny wynik z 
liniami miejskimi we Wrocławiu. Czas 
przejazdu wymienionych linii przez 
miasto wynosi obecnie ponad godzinę. 
I te linie łapią największe opóźnienia. 
Mieliśmy od Państwa bardzo dużo nega-
tywnych ocen na temat tych linii, że jeż-
dżą one dookoła Świdnicy – tłumaczył 
Sławomir Kwiatkowski, dyrektor wy-

Rozmawiają o nowym rozkładzie 
jazdy i propozycjach mieszkańców

działu transportu Urzędu 
Miejskiego w Świdnicy. 
– Najważniejsze jest 
dla nas, aby dojechać 
w wybrane miejsce bez 
przesiadkowo, w naj-
szybszym możliwym 
czasie do celu podró-
ży. Ważne są miejsca 
strategiczne w mieście takie jak szpital, 
szkoły, urzędy, fabryki, osiedla, centrum 
Świdnicy czy cmentarze. Dlatego też 
postanowiliśmy najbardziej „kontro-
wersyjne” linie w mieście zastąpić (50 i 
52) liniami 3 oraz 5.

Jakie pomysły i zastrzeżenia zgła-
szali mieszkańcy osiedla Młodych? 

Poruszono kwestię między innymi 
usystematyzowania przejazdów w kie-
runku ul. Towarowej, gdzie pracuje 
sporo mieszkańców tej części miasta, 
wznowienia działalności pętli autobu-
sowej i utworzenia „Buspasa” przy ul. 
Sikorskiego, utworzenia nowych przy-
stanków w okolicach supermarketów, 

większej ilość kursujących autobusów 
przy ogrodach działkowych przy ul. Po-
godnej czy możliwość utworzenia bez-
pośrednich połączeń do Żarowa. Zapy-
tano również, czy wobec reorganizacji 
rozkładu jazdy wzrosną ceny biletów. 
Jak zapewnił wiceprezydent Krystian 
Werecki, nie są planowane podwyżki. 
– Dziękuję wszystkim, którzy poświecili 
swój wolny czas i zechcieli podzielić się 
z nami swoimi propozycjami, przemy-
śleniami i problemami. Państwa głos 
jest dla nas niezwykle ważny 
w kontekście kształtu 
ostatecznego rozkła-
du jazdy. Zapisane 
przez nas wszystkie 
propozycje zostaną 
poddane szczegółowej 
analizie. Mam nadzie-
ję, że wspólnymi siła-
mi zdołamy zaspokoić 
potrzeby komunikacyjne mieszkańców 
Świdnicy. Do zobaczenia na kolejnych 
spotkaniach – dodał Krystian Werecki, 
wiceprezydent miasta. 

DG

Urzędnicy przedstawili mieszkańcom koncepcję nowego rozkładu jazdy. 

Kolejne spotkania z mieszkańcami zaplanowano:
▪ 28 lutego; godz. 17.00 – Zawiszów – Szkoła Podstawowa nr 1, ul. Galla Anonima 1;
▪ 6 marca; godz. 17.00 – Kraszowice – Klub Seniora, ul. Malinowa 2; 
▪ 13 marca; godz. 17.00 – Centrum – Miejskie Centrum Wspierania Inicjatyw, Ry-
nek 39 (sala nr 11, II piętro).
*Spotkanie z mieszkańcami Zarzecza odbyło się 21 lutego, po zamknięciu wydania 
numeru gazety. 

Planowany przebieg komunikacji miejskiej w Świdnicy:
[1] Strzelińska > Westerplatte > Towarowa -> Kopernika -> Jodłowa -> Wester-
platte -> Śląska > Pionierów > Sprzymierzeńców > al. Niepodległości > pl. Grun-
waldzki > Muzealna [z powrotem: Żeromskiego] > Ofiar Oświęcimskich [z powro-
tem: Zamenhofa > Sikorskiego] > Riedla > Wyszyńskiego > Prądzyńskiego > E. Pla-
ter > Słotwina > Komorów  
[3] E. Plater > Marcinkowskiego > Riedla > Zamenhofa > Strzegomska > Łukasiń-
skiego > H. Pobożnego > K. Odnowiciela > Łukasińskiego > pl. św. Małgorzaty > 
Muzealna > pl. Grunwaldzki > al. Niepodległości > pl. Drzymały > Bystrzycka > 
Kraszowicka > Przyjaźni > Słowiańska
[5] Kopernika > Wodna > Mieszka I > Saperów > Kościelna > 1. Maja > pl. św. Mał-
gorzaty > Muzealna > pl. Grunwaldzki > Wałbrzyska > Korczaka > Leśna > Wrzo-
sowa > Jałowcowa > Fieldorfa > Okulickiego [z powrotem: Bora-Komorowskiego] 
> Skłodowskiej-Curie > Zamenhofa > E. Plater > Prądzyńskiego > Wyszyńskiego > 
Riedla > Zamenhofa > Strzegomska > Łukasińskiego [z powrotem: H. Pobożnego > 
K. Odnowiciela] > K. Wielkiego > B. Śmiałego > B. Krzywoustego
[6] E. Plater > Prądzyńskiego > Wyszyńskiego > Riedla > Zamenhofa > Strzegom-
ska > Łukasińskiego > H. Pobożnego > K. Odnowiciela > Łukasińskiego > pl. św. 
Małgorzaty > Muzealna > pl. Grunwaldzki > al. Niepodległości > pl. Drzymały > 

Westerplatte > Jodłowa > KOPERNIKA > Przemysłowa > (wariantowo: Metalowców 
> Wokulskiego) > Szarych Szeregów > Pszenno
[7] E. Plater > Prądzyńskiego > Wyszyńskiego > Riedla > Ofiar Oświęcimskich > Że-
romskiego [z powrotem Muzealna] > pl. Grunwaldzki > al. Niepodległości > Wro-
cławska > łączna > Stęczyńskiego > H. Pobożnego > K. Odnowiciela > Andersa > K. 
Wielkiego > Colgate
[8] Strzelińska > Westerplatte > al. Niepodległości > pl. Grunwaldzki > Muzealna 
[z powrotem: Żeromskiego] > Komunardów > Ofiar Oświęcimskich > Zamenhofa 
> Sikorskiego
[9] E. Plater > Marcinkowskiego > Riedla > Zamenhofa > Łukasińskiego > H. Po-
bożnego > K. Odnowiciela > Łukasińskiego > Gdyńska > Parkowa > Kościelna > pl. 
św. Małgorzaty > Muzealna > pl. Grunwaldzki > Wałbrzyska > Korczaka > Leśna > 
Główna > Wschodnia
[12] Kopernika > Jodłowa > Westerplatte > al. Niepodległości > pl. Grunwaldzki > Mu-
zealna [z powrotem: Żeromskiego] > Komunardów > Ofiar Oświęcimskich > DK35 > E. 
Plater > Prądzyńskiego > Wyszyńskiego > Riedla > Zamenhofa > Sikorskiego > Pogodna
[13] E. Plater > Prądzyńskiego > Wyszyńskiego > Riedla > Zamenhofa > Łukasiń-
skiego > Stęczyńskiego > Szarych Szeregów > Wokulskiego > Metalowców > Prze-
mysłowa > Inżynierska

Sławomir 
Kwiatkowski

Krystian
Werecki
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Imponująca frekwencja i wy-
jątkowa romantyczna atmosfera. W 
piątek, 16 lutego w sali widowiskowej 
świdnickiego Park Hotelu odbył się 
koncert walentynkowy pt. „Miłość Ci 
wszystko wybaczy”. 

Przed publicznością wystąpi-
ła śpiewaczka Joanna Dobrakowska 
(mezzosopran). Wspierali ją uzna-
ni muzycy z Filharmonii Sudeckiej: 
Anna Osowska-Kud (skrzypce), Mag-
dalena Nienartowicz (altówka), Woj-
ciech Kud (wiolonczela) oraz Paweł 
Stuczyński (fortepian, prowadzenie). 

Muzycznie i romantycznie 
w Park Hotelu

Podczas blisko dwóch godzin kon-
certu, 175 gości miało okazję wysłu-
chać nie tylko pięknych arii, ale też 
przebojów ze znanych musicali takich 
jak: West Side Story”, „Skrzypek na 
dachu” czy „My Fair Lady”. – Zawsze 
moim marzeniem było, by wprowa-
dzić w te mury kulturę, by nieco ina-
czej wykorzystać tę przestrzeń. Bardzo 
się cieszę, widząc państwa tutaj, jako 
publiczność tego koncertu – mówiła 
Kamila Suchorzewska, dyrektor Park 
Hotelu.

DG Artyści zachwycili świdnicką publiczność.
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Dziewięć ofert wpłynęło do rozpi-
sanego przez Urząd Miasta w Świdnicy 
przetargu na remont nawierzchni ulicy 
Kanonierskiej. Najlepszą cenę zapro-
ponowało przedsiębiorstwo handlowo-
-usługowe „Drog-Ziem” ze Strzegomia.

Środki na zaplanowane prace po-
chodzą z Rządowego Funduszu Rozwo-
ju Dróg na 2024 rok. Wartość całej bu-
dowy to 1 964 000 zł. Dofinansowanie 
pokryje 70% wartości inwestycji. Kwota 
zaproponowana przez wykonawcę jest 
o blisko pół miliona niższa i wyniosła 
1 587 930 zł brutto. - Nieuczciwy de-
weloper nie wywiązał się z umowy, na 
podstawie której miał zrealizować in-
frastrukturę przy budynkach. Oczywi-
ście będziemy egzekwować należność 

na drodze sądowej. Ale mieszkańców 
nowych budynków przy ulicy Kanonier-
skiej nie chcieliśmy pozostawić z proble-
mem dojazdu, stąd wniosek do Rządowe-
go Funduszu Rozwoju Dróg i realizacja 
tej inwestycji - mówi prezydent, Beata 
Moskal–Słaniewska. Zadanie obejmuje 
przebudowę odcinka ul. Kanonierskiej 
od ul. Esperantystów do wiaduktu ko-
lejowego. Przewiduje się zmianę na-
wierzchni jezdni na asfaltową, budowę 
ciągu pieszo-rowerowego po stronie 
ogrodów działkowych, chodnika po 
stronie budynków, energooszczędnego 
oświetlenia ulicznego, kolektora desz-
czowego, kanału technologicznego oraz 
miejsc do parkowania w postaci zatoki.

JB Świdnickie Przedsiębiorstwo Bu-
dowy Dróg i Mostów Sp. z o.o. złożyło 
najkorzystniejszą ofertę w przetargu 
na przebudowę ulicy Czereśniowej 
w Świdnicy. Oferta opiewa na kwotę  
715 123,85 zł. Podpisanie umowy z wy-
konawcą powinno nastąpić na przeło-
mie lutego i marca.

Prace będą polegać na zmianie na-
wierzchni jezdni gruntowej na asfaltową 
na długości około 160 metrów. Powsta-
ną również nowe obustronne chodniki. 
W ramach zadania wykonane zostaną 
przykanaliki (specjalne przewody) ka-
nalizacji deszczowej wraz z montażem 
wpustów, a także wybudowany będzie 
kanał technologiczny. - Będzie wygod-
niej i bezpieczniej. Będzie to już kolejna 
z kilkunastu zlikwidowanych dróg grun-
towych stanowiących dojazd do posesji 

mieszkalnych na terenie Świdnicy. Wiele 
udało się zrobić, ale ogromne zaniedba-
nia w tym zakresie spowodowały, że 
zadania musieliśmy rozłożyć na lata  – 
mówi prezydent miasta, Beata Moskal-
-Słaniewska.

Przypomnijmy, że od 2015 roku zre-
alizowano między innymi przebudo-
wę dróg o nawierzchni gruntowej przy 
ulicach: Legii Nadwiślańskiej, Letniej, 
Szczęśliwej, Podmiejskiej, Józefa Longi-
na Sowińskiego, Chłopskiej, Rzemieśl-
niczej, Deszczowej, drogę do klubu se-
niora przy ul. Rolniczej, a także drogę 
dojazdową do Szkoły Podstawowej nr 
2. Wybudowano również sięgacze ulic: 
Kątnej i Franciszka Jarzyny, Świętojań-
skiej, gen. Władysława Sikorskiego, Le-
śnej i Brata Alberta.

oprac.

Wybrano wykonawcę 
remontu ulicy Kanonierskiej

Dziurawa jak „szwajcarski ser” 
ulica wkrótce zostanie wyre-
montowana, co znacząco popra-
wi komfort jazdy kierowców.
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Czereśniowa do przebudowy
Zgodnie z umową prace 

powinny zakończyć się w 
terminie 7 miesięcy od dnia 

podpisania umowy.
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Już po raz trzeci z inicjatywy 
świdnickiej fundacji Endomama od-
będzie się EndoBieg. Symboliczne wy-
darzenie odbędzie się w niedzielę, 24 
marca na terenie Parku Centralnego. 
Impreza połączona będzie z pikni-
kiem rodzinnym.

Marzec na całym świecie obcho-
dzony jest jako miesiąc świadomości 
endometriozy. Choroba ta może do-
tyczyć nawet od 25 do 50% kobiet, 
których dotyka niepłodność. Jedną ze 
skutecznych metod diagnostyki i le-
czenia niepłodności związanej z en-
dometriozą może okazać się leczenie 
operacyjne przy zastosowaniu laparo-

Przed nami III Świdnicki 
EndoBieg

skopii. - Miejmy świadomość tego, jak 
ważne jest pogłębienie wiedzy na temat 
schorzenia dotykającego wielu kobiet 
w naszym mieście, okolicy i na całym 
świecie. Dołączcie do naszego biegu, aby 
wspólnie wspierać tę sprawę i cieszyć 
się chwilą spędzoną w gronie przyja-
ciół i rodziny – mówi Anna 
Gromek, prezes fun-
dacji Endomama. O 
sposobach zapisów 
i możliwości udzia-
łu w biegu poinfor-
mujemy w kolejnym 
wydaniu gazety.

DG

W ubiegłorocznej edycji wzięło udział przeszło stu miłośników biegania.
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Anna Gromek
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Jako pierwsi informowaliśmy o 
tym już pod koniec 2023 roku. 
Dziś można potwierdzić to 
oficjalnie. Po raz trzeci będzie 
Pani kandydowała na urząd 
prezydenta Świdnicy?

- Tak, podtrzymuję swoją decyzję, którą 
podjęłam już kilka lat temu. Zarejestro-
waliśmy  komitet wyborców Beaty Mo-
skal-Słaniewskiej. W tej chwili trwają 
ostatnie prace nad utworzeniem list. 
Już za kilka dni zarejestrujemy naszych 
kandydatów do Rady Miejskiej. Mamy 
przygotowany program wyborczy dla 
całego miasta i dla każdej dzielnicy od-
dzielnie. 

Kogo możemy spodziewać się 
na listach do Rady Miejskiej z 
Pani komitetu? 

- Myślę, że Ci kandydaci, których za 
chwilę oficjalnie zaprezentujemy, to 
grupa świetnych osób. To z jednej stro-
ny radni, którzy teraz sprawują swoje 
mandaty i są niezwykle doświadczeni w 
pracy samorządowej. Każda z tych osób 
ma bardzo dobry życiorys zawodowy. To 
także osoby aktywne społecznie od wielu 
lat. Zaprosiliśmy też wiele nowych osób. 
Takich, które mówią, że wielka polityka 
ich „nie kręci”, ale zależy im na tym, co 
dzieje się w naszym mieście. To osobo-
wości, które w ostatnich latach działały 
w różnych fundacjach, stowarzysze-
niach, były aktywne w życiu społecz-
nym. 

W przestrzeni publicznej poja-
wiają się pierwsze komentarze 
i ocena pracy Pani prezyden-
tury. Czy liczy Pani na mery-
toryczną dyskusję ze swoimi 
kontrkandydatami?

- Zawsze jestem otwarta na owocną 
dyskusję, ale ktoś musi wiedzieć, o czym 
mówi. Musi mieć przede wszystkim wie-
dzę na temat miasta, potrzeb mieszkań-
ców. Musi być z tym miastem związany, 
także miejscem zamieszkania i musi być 
tu na co dzień. 

Spotkaliśmy się z tezą, że urząd 
zamyka się na mieszkańców? 

- Ktoś, kto tak twierdzi i w taki sposób 
ocenia pracę urzędników, z pełną świa-
domością mówi nieprawdę. Znam co-
dzienne bolączki i problemy mieszkań-
ców. Podczas dwóch kadencji osobiście 
przyjęłam w swoim gabinecie blisko ty-
siąc osób w ramach wtorkowych przyjęć. 
Dziś ten obowiązek przejęli moi zastępcy. 
Urząd jest zawsze otwarty dla świdni-
czan. Zarówno dla tych, którzy przy-

chodzą na indywidualne spotkania, jak i 
tych, którzy reprezentują różnego rodza-
ju organizacje, instytucje czy przedsię-
biorstwa. Każdy, kto ma ważną sprawę 
do prezydenta miasta, na pewno dosta-
nie ode mnie wsparcie. Nie wspomnę już 
o korespondencji, którą codziennie pro-
wadzę w mediach społecznościowych. 
Regularnie otrzymuję kilkadziesiąt róż-
nego rodzaju informacji od mieszkań-
ców. Niektóre są bardzo drobne. Doty-
czą tej przysłowiowej dziury w jezdni, 
nieodśnieżonego kawałka ulicy czy aktu 
wandalizmu, Są też sprawy ważne i po-
ważne. Gdy ktoś potrzebuje wielorakiego 
wsparcia, jest kierowany przeze mnie 
do odpowiedniego  urzędnika lub spoty-
ka się bezpośrednio ze mną. Łącznie to 
zatem tysiące spotkań. Nie unikam roz-
mów w czasie miejskich imprez, na ulicy, 
czy nawet… podczas robienia zakupów. 
Zawsze reaguję, gdy ktoś ma problem do 
rozwiązania. 

A sam Urząd Miejski?  
Urząd był i jest otwarty. Teraz nawet 
bardziej niż kiedyś. Covid przymusił nas 
do wypracowania dodatkowych spo-
sobów komunikacji, przede wszystkim 
online. Przypomnę, że Świdnica jest li-
derem w skali kraju, jeśli chodzi o cyfry-
zację procesów. Zainwestowaliśmy spore 
środki nie tylko w sprzęt komputerowy, 
ale stworzenie systemów komunika-
cyjnych, które pozwalają mieszkańcom 
wiele spraw załatwić bez konieczności 
przychodzenia do urzędu. Oczywiście 
jeśli ktoś nie potrafi obsługiwać takich 
narzędzi, jest przyjmowany bezpośred-
nio. Mamy bardzo dobrze działające biu-
ro obsługi mieszkańców, w którym pięć 
urzędniczek codziennie przyjmuje setki 
świdniczan. Uruchomiliśmy dodatkowe 
adresy mailowe i aplikację dla miesz-
kańców - „mMieszkaniec”. Pozwala to 
często na błyskawiczne reakcje. Zrobili-
śmy wszystko, aby otwarcie urzędu było 
jak najszersze. Moi zastępcy co wtorek 
przyjmują każdego chętnego, uprzednio 
umówionego mieszkańca. Natomiast w 
sprawach wielopłaszczyznowych, wyjąt-
kowo trudnych oczywiście takie spotka-
nia odbywają się również u mnie. Przez 
lata dbam o podniesienie kompetencji 
urzędników. Kursy, szkolenia, udziały w 
konferencjach, sympozjach, podniesienie 
kwalifikacji poprzez ukończenie studiów 
podyplomowych – wspieramy różne for-
my dokształcania. 

Czy po zmianie rządu liczy Pani 
na lepszą transparentność i 
bardziej zrozumiałą formułę 

przyznawania środków pu-
blicznych?

- Oczywiście, że tak. Cały program Nowy 
Ład w swoich założeniach był może i do-
bry, bo gminy potrzebują wsparcia rzą-
dowego na realizację inwestycji, na które 
samodzielnie nie mogłyby się porwać. W 
związku z czym takie programy są po-
trzebne i podkreślę, że one istniały od lat. 
Świdnica korzystała z nich za różnych 
rządów m.in. przy remontach kapital-
nych dróg. Natomiast to, co należy sko-
rygować, to transparentność wyborów i 
podejmowania decyzji. Dwukrotnie 
kierowałam zapytania do kan-
celarii premiera Morawiec-
kiego. Pytania dotyczyły 
właśnie tych procedur i 
sposobu oceny wniosków.  
Tym bardziej, że widzie-
liśmy, iż czasem gminy 
otrzymują pieniądze na 
zadania mniej istotne. 
Odpowiedź była bardzo 
ogólnikowa, niekon-
kretna i właściwie nic 
nie wyjaśniała. To jest 
to, czego będziemy się 
dopominać. Wsparcia ze 
strony rządu za pomocą 
transparentnych zasad, a 
nie racji politycznych. 
Drugą kwestią, 
którą należy 

mocno podkreślić,  jest fakt, że w latach 
2015-2016 gminy miały dużo większą 
samodzielność w decydowaniu o tym, 
na jakie cele przeznaczają pieniądze 
w sferze inwestycji, bo miały po prostu 
większe wpływy. Każda zmiana w syste-
mie płacenia podatków doprowadzała do 
tego, że nasz budżet ubożał. Musieliśmy 
czynić coraz więcej oszczędności. Nasza 
decyzyjność była coraz mniejsza. Wie-
le gmin nie stać było, aby samodzielnie 
prowadzić inwestycje średnie, nie mó-
wiąc już o tych dużych. To też musi się 
zmienić i mam nadzieję, że obietnice no-
wego rządu zostaną spełnione i nastąpi 
stabilizacja finansów samorządów. 

Jest Pani prezydentem Świd-
nicy już blisko dekadę. Jak na 
przestrzeni tych lat  zmieniło 
się nasze miasto?

 - W 2013 roku, kiedy podjęłam decyzję, 
że będę się ubiegać o urząd prezyden-
ta miasta, stworzyłam zarys progra-
mu, który później tylko uzupełniałam o 
szczegółowe pozycje. Próbowałam i my-
ślę, że udało mi się  popatrzeć na mia-
sto z nieco innej perspektywy. Zwrócić 
uwagę na sprawy i problemy, jakie do-
tykały świdniczan. Różne obszary, któ-
re wymagały nakładów i pracy z naszej 
strony. To spojrzenie dotyczyło połącze-
nia przeszłości Świdnicy, czyli szacun-
ku dla dziedzictwa kulturowego, które 
przejęliśmy ze spojrzeniem w przyszłość. 
Czyli: chronimy to, co mamy i dbamy o 
potencjał, który został nam darowany. 
Jednak patrzymy też w przód. Próbujemy 
wyobrazić sobie Świdnicę za 10, 20 czy 

30 lat. W związku z tym stref 
interwencji było kilka. 

Największym wyzwa-
niem była oczywi-

ście infrastruktura. 
Podkreślę to moc-
no, że to nie tylko 
drogi czy oświe-
tlenia. To także 
to wszystko, co 
znajduje się pod 
ziemią i wyma-
ga ogromnych 
nakładów, a 
tego często 
mieszkańcy nie 
widzą. Podsta-

wowym dobrem, 
które trzeba 

m i e s z -
kań-

Beata Moskal-Słaniewska:  
Świdnica jest miastem 
dla wszystkich 

Beata Moskal-Słaniewska, prezydent Świdnicy, zadeklarowała, że wystartuje w nadcho-
dzących wyborach samorządowych. Chce powalczyć o trzecią kadencję prezydenta, aby 
m.in. dokończyć rozpoczęte inwestycje. W obszernej rozmowie z naszą redakcją podsumo-
wuje swoje dotychczasowe dokonania, przedstawia swoją wizję na dalszy rozwój miasta i 
konfrontuje się z pojawiającymi się wobec niej zarzutami. 

foto: Ł. Giza
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rozmowa
com zapewnić, jest woda. Stąd też przy 
każdym remoncie dostęp do dobrej jako-
ści wody pitnej przez remonty, moderni-
zacje i budowę nowych wodociągów to 
rzecz fundamentalna. Realizowaliśmy 
to przez naszą spółkę. Podobnie rzecz się 
ma z odprowadzaniem ścieków. Jedna z 
największych inwestycji, jakie wykonano 
w ostatnich latach, to kolektor północny 
miasta, który rozwiązał wiele problemów 
w tamtym obszarze. To jedna z tych in-
westycji, których nie widać, ale koszto-
wała kilka milionów złotych. Kolejnym 
ogromnym wyzwaniem były, są i będą 
drogi. Żywotność jezdni ocenia się na 20-
25 lat. Właśnie doszliśmy do momentu, 
kiedy drogi budowane jeszcze za czasów 
prezydenta Adama Markiewicza dzisiaj 
wymagają bardzo konkretnych działań 
naprawczych. Były w Świdnicy drogi, 
które porządnego remontu nie przeszły 
przez 50 lat. Co roku wyznaczaliśmy so-
bie co najmniej jedno drogowe wyzwanie 
o wartości kilku czy nawet kilkunastu 
milionów złotych. Oprócz tego realizo-
waliśmy wiele drobniejszych remontów, 
które poprawiały komfort życia miesz-
kańców. To jest coś, co będziemy konty-
nuować na pewno przez najbliższe lata.

Co roku z budżetu miasta kil-
ka milionów złotych przezna-
czano na wsparcie remontów 
obiektów zabytkowych. Czyli 
jest to dla Pani ważna sfera? 

- Ochrona dziedzictwa kulturowego to 
jeden z naszych fundamentalnych obo-
wiązków. Przez ponad dziewięć lat udało 
się zrealizować około 150 projektów, w 
których gmina miała swój udział. Mam 
ogromną satysfakcję, że znaczna więk-
szość zadań dotyczyła wspólnot miesz-
kaniowych, które musiały mieć swój po-
tencjał finansowy, ale otrzymywały od 
nas wsparcie w wysokości około 50 pro-
cent. Pomoc była konkretna i pozwała na 
remonty dachów i elewacji - najważniej-
sze zadania, które muszą zabezpieczyć 
strukturę budynku. 

Wsparcie zabytkowych kamie-
nic to jedno. Ale w międzycza-
sie sporo działo się w mieszkal-
nictwie. 

- Przez dwie kadencje zbudowaliśmy 136 
mieszkań w systemie TBS oraz 80 miesz-
kań komunalnych. To jednak nie wszyst-
ko. Pozyskiwaliśmy pieniądze zarówno z 
funduszy europejskich jak i rządowych 
na modernizację lokali mieszkalnych, na 
budowę łazienek, nowych instalacji. Tym 
samym poprawialiśmy komfort życia 
tych ludzi, którzy w lokalach miejskich 
żyją na co dzień. To także ogromne na-
kłady na zmianę źródeł ciepła. Pierwszy 
duży program realizowany przez miasto 
– „Kawka” pozwolił na likwidację ponad 
750 pieców węglowych i zabezpieczenie 
w ten sposób ponad 500 rodzin w ciepło 
systemowe. 

Jako gospodarz „zainwestowa-
ła” Pani także w ludzi i ich po-
trzeby? 

- Miasto to nie tylko nakłady na rzeczy 
„twarde”, czyli na drogi, budynki i re-
monty. Miasto to także dobre ukierun-
kowanie społecznej aktywności. Tutaj 
znów zwróciliśmy uwagę na różne grupy 
społeczne. Zawsze powtarzam, że moje 
dwie najważniejsze inwestycje z pierw-
szych kadencji, to inwestycje „z serca”. To 
po pierwsze miejski żłobek. Przypomnę, 
że w 2014 roku Świdnica miała jeden 
żłobek – bardzo zaniedbany, wbudynku, 
który nie przeszedł generalnego remon-
tu przez kilkadziesiąt lat. Dzisiaj mamy 
dwa nowoczesne żłobki. Myślimy o ko-
lejnym takim obiekcie, bo dobra opieka 

nad dzieckiem to nie tylko gwarancja 
zapewnienia rozwoju naszych pociech, 
ale to też szansa dla matek w sprawnym 
powrocie do pracy zawodowej. Druga 
inwestycja to schronisko dla zwierząt. 
Przez ostatnie lata znalazło tam pomoc 
i schronienie kilka tysięcy zwierząt. Zde-
cydowana większość z nich trafiła do ad-
opcji. Sposób, w jaki traktujemy naszych 
czworonożnych przyjaciół, to wymiar 
naszego człowieczeństwa. 

Podkreślała też Pani często, że 
potrzeby dotyczą różnych po-
koleń. I  że ważne jest dla Pani 
ich zaspokajanie. Jakie to zna-
lazło odzwierciedlenie w wy-
datkach miasta? 

Grupą społeczną, która była bardzo moc-
no w Świdnicy zaniedbana, byli seniorzy. 
To około jednej czwartej naszego społe-
czeństwa. Stąd też pomysł na tworzenie 
dzielnicowych klubów seniora. Najpierw 
w pomieszczeniach „adoptowanych”, 
później w pomieszczeniach, które były 
specjalnie w tym celu budowane. Mowa 
choćby o Klubie Seniora na Kraszowi-
cach, dzielnicy, która nie miała oprócz 
jednej starej biblioteki żadnego miejsca 
spotkań. Czy też przepiękny obiekt przy 
ul. Słobódzkiego na Osiedlu Młodych. Oba 
miejsca tętnią życiem od rana do wieczo-
ra. Przypomnę, że kluby seniora działają 
także w centrum, na Zawiszowie i Za-
rzeczu. Wymienię również Miejskie Cen-
trum Wspierania Inicjatyw Społecznych, 
funkcjonujące w Rynku 39/40. Można 
powiedzieć, że wszystkie organizacje po-
zarządowe w mieście mają dziś zapew-
nione miejsce do realizowania swoich 
aktywności. Wszystkie koszty z tym zwią-
zane ponosi miasto. Każdy, kto chce zro-
bić w mieście coś dobrego, coś, co ma cha-
rakter edukacyjny, kulturalny, sportowy, 
rekreacyjny, zawsze znajdzie wsparcie i 
pomoc nie tylko w referacie organizacji 
pozarządowych, ale choćby w referatach 
kultury i sportu. To prawdziwa rewolu-
cja w postrzeganiu potrzeb mieszkańców. 
Nieraz niewielkim kosztem współorgani-
zujemy imprezy, które są dedykowane 
dziesiątkom, a nawet setkom świdniczan. 

Realizacji jakich inwestycji mo-
żemy spodziewać się w kolejnej 
kadencji?   

- Plan na 2024 rok jest bardzo konkretny. 
Skończymy przebudowę ulicy Inżynier-
skiej i kapitalny remont ulicy Kraszowic-
kiej. Budujemy układ komunikacyjny na 
Osiedlu na Wzgórzu. Uruchamiamy ko-
lejne tereny pod zabudowę wielomiesz-
kaniową w okolicach ulic Bystrzyckiej 
i Westerplatte. Podobnie zadzieje się w 
okolicach ulicy Klimatycznej, gdzie po-
wstaną nie tylko drogi osiedlowe, ale 
także dojazd do tych terenów, które są w 
zasobach miasta. Wielki remont, który 
nas czeka, to remont teatru. Prace praw-
dopodobnie rozpoczną się w czerwcu. 

Warto podkreślić, że wielkimi 
krokami zbliża się okres dofi-
nansowania różnych przedsię-
wzięć, w których miasto może 
sięgnąć po unijną pomoc. 

- Te projekty dotyczą choćby termomo-
dernizacji budynków mieszkalnych. To 
m.in. docieplenie dachów, nowe tynki, 
okna, w niektórych przypadkach re-
monty klatek schodowych. Będzie to 
dedykowane budynkom miejskim, ale 
nie tylko, bo zachęcamy do udziału w 
tych projektach bardzo mocno wspólno-
ty mieszkaniowe. Oferujemy wsparcie 
merytoryczne i pomoc przy przygoto-
wywaniu wniosków. Termomoderniza-
cja planowana jest także dla obiektów 
publicznych. Naszym sztandarowym 

projektem jest Szkoła Podstawowa nr 4, 
czyli remont basenu i sali gimnastycznej, 
które obecnie są w bardzo złym stanie. 
Jeśli chodzi o tereny zielone, to będziemy 
chcieli kontynuować to, co już zaczęli-
śmy. Bardziej może w najbliższym czasie 
skupiając się na dozielenieniu obszarów 
wewnątrz samego miasta. Już nie wiel-
kie parki, ale mniejsze skwery i podwór-
ka. Tak, jak zrobiliśmy to w przypadku 
kwartałów Grodzka/Kotlarska oraz 
Franciszkańska/Grodzka/Konopnickiej, 
czy Ogródka Jordanowskiego przy ul. 1 
Maja. Będziemy wyszukiwać takie miej-
sca i wiele zadzieje się przy bezpośred-
niej współpracy z mieszkańcami, bo oni 
mają swoje wnioski i propozycje, które 
my skrupulatnie analizujemy. 

Mieszkańcy jak mantrę powta-
rzają – więcej remontów dróg, 
więcej parkingów. Jest szansa 
na kolejne takie inwestycje?

- Oczywiście. Wielkim wyzwaniem dro-
gowym będzie drugi etap remontu Alei 
Niepodległości. Jeżeli wszystko pójdzie 
zgodnie z założeniami, to rozpoczęcie 
prac planowane jest na 2025 rok. Dziś 
to zadanie jest szacowane na około 20 
milionów złotych. Liczymy, że tak jak 
zawsze będziemy to robić we współpra-
cy z Urzędem Marszałkowskim. Myślę, 
że wkrótce też przystąpimy do komplek-
sowych remontów osiedla Owocowego 
na Kraszowicach, osiedla Słowiańskiego 
czy obszaru Marii Skłodowskiej-Curie/
Lompy/Staszica. Na to ostatnie zadania 
właśnie tworzymy dokumentację. 

Za Pani kadencji inwestycje 
weszły „w podwórka”. Rewitali-
zacja obszarów śródmiejskich, 
ważnych dla funkcji publicz-
nych i dla turystyki, ma szansę 
na kontynuację? 

- Już za chwilę rozpoczynamy rewita-
lizację placu Grunwaldzkiego i skweru 
im. Lecha Kaczyńskiego. Będą tam nowe 
nawierzchnie, nowa zieleń. Dla wielu 
świdniczan będzie miało to wymiar sym-
boliczny, bowiem na skwerze stanie po-
mnik Bolka II Świdnickiego. Podkreślę, że 
zrealizujemy to dzięki dotacji uzyskanej 
z programów rządowych. Na powstanie 
monumentu nie przeznaczymy środków 
z budżetu miasta. A twórcy Świdnicy 
– ważnego ośrodka gospodarczego i ad-
ministracyjnego taki hołd po prostu się 
należy. 

Te 9 lat to ogromne inwestycje 
w bazę sportową. 

- I nie przerywamy ich. Za chwilę roz-
pocznie się także modernizacja lodowi-
ska. Zostanie wymieniony zużyty agregat, 
który obecnie jest „pożeraczem” prądu. 
Kupimy nową rolbę. Nawierzchnia będzie 
przez to lepsza. Zmodernizowany podczas 
mojej kadencji basen letni oraz stadion 
im. Janusza Kusocińskiego na co dzień 
spełniają swoją funkcję perfekcyjnie. 

Czy Świdnica doczeka się in-
nych nowoczesnych obiektów 
sportowo-rekreacyjnych? 

- Moje marzenia, które być może uda się 
zrealizować, to budowa miejsc, o które 
świdniczanie upominają się od lat, czyli 
hala sportowo-widowiskowa, dla której 
świetnym miejscem będzie obszar przy ul. 
Sportowej i basen z funkcjami rekreacyj-
nymi. Nie aquapark, na który Świdnicy 
nie stać zarówno pod kątem nakładów 
na budowę jak i kosztów utrzymania, ale 
przyzwoity, dobry basen, w którym znaj-
dzie się miejsce dla rodzin. Doskonałym 
miejscem na budowę takiego obiektu bę-
dzie osiedle Zawiszów, na którym miasto 
dysponuje kilkuhektarową działką. Część 
tego terenu możemy wykorzystać na cele 
publiczne, a część będzie doskonałym 
miejscem do budowania kolejnych bu-
dynków wielomieszkaniowych.  

Jeśli o mieszkaniach mowa – 
Świdnica to miasto lubiane 
przez deweloperów. Jednak 
wciąż brak mieszkań pod wy-
najem. Ca w tej sferze miasto 
planuje? 

- W dalszym ciągu będziemy stawiać na 
budownictwo mieszkaniowe. To ważne 
i niezbędne zadanie. Kolejne lokale w 
systemie TBS powstaną przy ul. Księ-
cia Bolka, później przy ul. Zygmuntow-
skiej, gdzie wybudowane zostaną piękne 
plomby, nawiązujące do historycznej 
architektury. Jednocześnie będziemy się 
przygotowywać do budowy dwóch bu-
dynków komunalnych przy ul. św. Brata 
Alberta na naszej miejskiej działce. Będą 
one podobne do tego, który oddaliśmy do 
użytku kilka miesięcy temu. Będzie to 
około stu kolejnych nowych mieszkań dla 
świdniczan. 

Co chciałaby Pani przekazać 
mieszkańcom Świdnicy? 

- Chcę zachęcić wszystkich Państwa do 
uczestnictwa w kwietniowych wyborach 
samorządowych. Państwa głosy mają 
moc i każdy świdniczanin ma prawo de-
cydować o przyszłości naszego miasta. 

DG

2 Drogi (75,5 mln zł) – remonty kom-
pleksowe  o łącznej długości 9,3 km, 
to m.in. Kraszowicka, Franciszkańska, 
Traugutta, Jarzębinowa, Wrzosowa, 
Pogodna, fragment alei Niepodległo-
ści, fragment Sikorskiego, Przechod-
nia, Komunardów, Spółdzielcza.
▪ 500 nowych miejsc parkingowych;
▪ 380 nowych lamp; 
▪ 14 km chodników; 
▪ 5 km dróg rowerowych. 

2 Drogi gruntowe (4,6 mln zł)  – 
modernizacja (m.in. Legii Nadwiślań-
skiej, Letnia, Szczęśliwa, Podmiejska, 
Deszczowa, Sowińskiego, Chłopska, 
Rzemieślnicza, fragmenty Kątnej i 
Świętojańskiej).

2 Nowe Parkingi  (2,8 mln zł) - m.in. 
przy ulicach Śląskiej, Korczaka, Pade-
rewskiego, Słowackiego, Kilińskiego). 
▪ łącznie 350 nowych miejsc parkin-
gowych;

2 Chodniki (5,6 mln zł) - w każdej z 
dzielnic miasta o łącznej długości 12,5 
km.

2 Drogi rowerowe (13,76 mln zł) – 
wybudowane od nowa, z towarzy-
szącymi chodnikami i oświetleniem o 
łącznej długości 7,16 km.
▪ 239 lamp;
▪ 5,6 km chodników. 

Miasto w liczbach w latach 2015-2024
Łączne nakłady inwestycyjne - 85,16 mln zł 

Wartość inwestycji w latach 2015-2024 to 458,3 mln złotych. 
W tym wysokość pozyskanych środków zewnętrznych 

(unijne i inne) to 152,7 mln.
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Blisko 190 tysięcy złotych braku-
je do zakończenia zbiórki na leczenie 
3,5-letniej Lilianny Fulbiszewskiej ze 
Świdnicy, której terapia prowadzona 
jest we Włoszech. Rodzice apelują o 
pomoc w uzbieraniu środków.

O chorobie małej świdniczanki 
pisaliśmy w kwietniu ubiegłego roku. 
Życie rodziny dziewczynki zmieniło się 
diametralnie i nagle po usłyszeniu dru-
zgocącej diagnozy. Gdyby nie czujność 
mamy Lilianki, nowotwór mógłby zo-
stać niewykryty na czas. A zaczęło się 
od tego, że 3,5-latka miała problem z 
koordynacją ruchową i podczas pa-
trzenia w lewo lub prawo drgały jej 
oczka. Rodzice natychmiast pojechali 
do neurologa, który żadnych niepra-
widłowości nie stwierdził. To jednak 
nie dało im spokoju i postanowili skon-
sultować się jeszcze z okulistą. Ten nie 
miał wątpliwości, że dziewczynka może 
być poważnie chora. Później sprawy 
potoczyły się w ekspresowym tempie. 
Okazało się, że Lilka choruje na nowo-
twór mózgu i konieczne jest szybkie 

podjęcie terapii. Jej koszt oscylował w 
granicach pół miliona złotych. Dzięki 
ogromnemu zaangażowaniu miesz-
kańców naszego powiatu lwią część tej 

kwoty udało się zebrać i dziewczynka 
trafiła na leczenie do Włoch.

Niestety, do pełnej sumy, którą ro-
dzice muszą zapłacić placówce, wciąż 

Już od sześciu lat jesteśmy z Państwem. Relacjonujemy najważniejsze 
wydarzenia, informujemy o bieżących sprawach związanych ze Świdnicą. 

To setki wydarzeń, eventów kulturalnych i sportowych. Dla naszego zespołu 
to czas intensywnej pracy, nieustannego rozwoju i trzymania ręki na „pulsie”. 

Bo Moja Świdnica to Twoje informacje. 

Koniec z dziurami!
Kierowcy przemieszczający się po centrum miasta muszą zachować szczegól-
ną ostrożność. Trwa wymiana nawierzchni na skrzyżowaniu ulic Chrobrego/
Muzealna/Komunardów. 

Uwielbia towarzystwo ludzi i dłu-
gie spacery, podczas których może 
się wyszaleć. Czy znajdzie się ktoś, 
kto zdecyduje się na adopcję Tessy? 

- Ta cudowna psina przyjechała do 
naszego schroniska z Żarowa. Niestety, 
jej właściciel do tej pory się po nią nie 
zgłosił. Tessa to bardzo proludzka sunia, 
uwielbia obecność człowieka i wszelkie 
pieszczoty. Nowy właściciel będzie mu-
siał z nią popracować, ponieważ nie 
panuje nad emocjami. Jest bardzo po-
zytywnym, ale energicznym psem. Ze 

Potrzebne są pieniądze na leczenie Lilianki 

Lilianka dzielnie znosi kolejne etapy leczenia. 

brakuje ponad 230 tysięcy złotych. – 
Nasza jedyna córka musi ukończyć le-
czenie, inaczej rak nam ją odbierze! Nie 
możemy na to pozwolić! Straciliśmy już 
dwoje dzieci, Lilianna jest wyczekanym 
i ukochanym naszym skarbem! Okrut-
na diagnoza chce odebrać nam wszyst-
ko! Szpital zaczyna dopytywać o resztę 
kwoty, a zostało jeszcze blisko 190 ty-
sięcy złotych.  Już tyle przeszliśmy, tyle 
wycierpiała nasza córka! Nie pozwól, 
by wstrzymano terapię z powodu bra-
ku środków na jej kontynuację! Lila ma 
silną wolę życia, a my zapukaliśmy już 
do każdych drzwi, szukając wsparcia! 
Tyle osób wsparło nas w tej drodze, 
ale to wciąż za mało! Pomóż, spójrz w 
oczy naszej córce i zobacz, że niosą w 
sobie dobro i życie! Uratuj ją, pomaga-
jąc nam opłacić leczenie, które jest je-
dyną nadzieją na uratowanie życia Lili 
– apelują rodzice dziewczynki. Wpłat 
można dokonywać na stronie inter-
netowej: https://www.siepomaga.pl/
liliannka. 

JB
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Adoptuj mnie!

swoimi psimi kumplami w boksie do-
gaduje się dobrze, nie niszczy. Bardzo 
lubi wychodzić na spacery, sprawiają 
jej dużo radości. Nowy opiekun będzie 
musiał pamiętać o postawieniu psu 
granic, żeby psiak nie wszedł na głowę 
- tłumaczą wolontariusze świdnickie-
go schroniska.

Schronisko dla Zwierząt w Świd-
nicy, ul. Pogodna 3, telefon kontak-
towy: 733 093 663, 531 496  442 oraz 
kontakt@schroniskoswidnica.pl.

Co wiemy 
o psie:

imię: Tessa 
płeć: samica

wiek: około 6 lat 
wielkość: mała 

numer ewidencyjny: 
2/2024
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Dziękujemy, że jesteście z namiDziękujemy, że jesteście z nami

https://www.siepomaga.pl/liliannka
https://www.siepomaga.pl/liliannka
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Znajdź nas na 
facebook mojaswidnica.pl

Przed nami piąta już edycja wir-
tualnego biegu pn. „Świdnicki Bieg 
Bez Oponki”. W pierwszym tygodniu 
marca, w czasie jednego treningu 
należy pokonać dystans minimum 
5 km. Sam decydujesz, kiedy i jaką 
wybierzesz aktywność, może to być 
bieg, bieg na bieżni, nordic walking 
lub spacer. Co ważniejsze, to może 
być Twój pierwszy krok do zgubienia 
zbędnych kilogramów i wejścia na 
ścieżkę zdrowego stylu życia.

1 marca to Światowy Dzień Walki 
z Otyłością. Jest to czas, kiedy zagad-

nienie nadwagi i otyłości, jako istotny 
i poważny problem XXI wieku, nabie-
ra szczególnego znaczenia. Otyłość 
dotyczy coraz większej liczby osób w 
różnym wieku i zyskuje miano „glo-
balnego problemu”. Dlatego nie siedź 
w domu i postaw na zdrowie! - W 
biegu mogą wziąć udział wszyscy, nie-
zależnie od wieku. Zapisywać można 
się za pośrednictwem strony interne-
towej do 29 lutego lub do wyczerpania 
puli startowej wynoszącej 100 miejsc. 
Organizator zastrzega sobie jednak 
możliwość zwiększenia lub zmniej-

szenia limitu miejsc. Za 
udział w wydarzeniu nie 
jest pobierana opłata. 
Uczestnicy biegu otrzy-
mają medale okoliczno-
ściowe. Ich odbiór będzie 
możliwy od 11 marca w 
Informacji Turystycznej 
w Świdnicy, Rynek 39-
40, w godzinach od 10.00 
do 18.00 przez wszystkie 
dni tygodnia – tłumaczy 
Magdalena Dzwonkow-
ska, rzecznik prasowy 
Urzędu Miejskiego w 
Świdnicy. Warunkiem 
ukończenia biegu jest 
udokumentowanie ak-
tywności od 1 do 8 mar-
ca, w dowolnej aplika-
cji i przesłanie danych 
przebytego dystansu 
w formie zdjęcia, trasy, 
mapy, itp. w komentarzu 
wydarzenia 5. Świdnic-
ki Bieg Bez Oponki na 
Facebooku lub na ad-
res mailowy: j.pindel@
um.swidnica.pl.

red.

Zapisz się na „Świdnicki 
Bieg Bez Oponki”
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dzieje się w bibliotece

Od czterech dekad zarażają swoją 
energią podczas kolejnych koncer-
tów. Tym razem wystąpią w świdnic-
kiej bibliotece. Już 29 lutego o godz. 
17.00 wystąpi pochodzący z Lutomi 
Dolnej zespół śpiewaczy „Kądzio-
łeczka”. Wstęp wolny.

Zespół powstał 11 lutego 1984 
roku, przy współudziale członkiń 
Koła Gospodyń Wiejskich. Brał udział 
w przeglądach zespołów ludowych, 
festiwalach oraz uroczystościach do-
żynkowych. Repertuar zespołu obej-
muje szeroki zakres utworów, takich 
jak pieśni ludowe, piosenki biesiadne, 
utwory o tematyce patriotycznej oraz 
pieśni kościelne.

Red.

Świdnicka biblioteka oraz Fun-
dacja Dobrej Muzyki zapraszają na 
prelekcję oraz minirecital na pozy-
tywie w wykonaniu Macieja Batora. 
Wydarzenie odbędzie się w ramach 
rocznicy urodzin słynnego konstruk-
tora organów - Christiana Gottlieba 
Schlaga.

Święto miłości w filii nr 5 świd-
nickiej biblioteki było pełne kre-
atywności, radości i miłych emocji 
podczas warsztatów tworzenia kar-
tek walentynkowych. 

Atmosfera była pełna radosnych 
rozmów, śmiechu i żartów. Uczestnicy 
warsztatów zachęcali się nawzajem, 
dzieląc się wskazówkami i pomysłami 
na ozdobienie kartek. Była to nie tyl-
ko okazja do tworzenia pięknych pre-
zentów dla ukochanych, ale również 
okazja na budowanie więzi i wspólne-
go spędzania czasu z bliskimi. - Czas 

Na Morelowej unosiły się amory 

Uczestnicy warsztatów mogli wykazać się kreatywnością. 

mijał bardzo szybko, ponieważ każdy 
zaangażowany był w tworzenie czegoś 
wyjątkowego. Niektórzy decydowali się 
na klasyczne wzory, takie jak roman-
tyczne serca, podczas gdy inni ekspery-
mentowali z nowoczesnymi technika-
mi, tworząc abstrakcyjne kompozycje 
pełne kolorów i tekstur. Każda karta 
była niepowtarzalna i wyjątkowa, od-
zwierciedlając indywidualny styl i oso-
biste uczucia ich twórców – mówi We-
ronika Połczyńska, kierowniczka filii.

Red.

Przed nami 
wyjątkowe urodziny 

Maciej Bator - kantor Kościoła Pokoju w Świdnicy. Gry organowej uczył się 
w Polsce, Szwajcarii i w Niemczech. W roku 2019 obronił tytuł doktora sztuki 
na Akademii Muzycznej w Krakowie. Regularnie koncertuje, promuje muzykę 
organową oraz świdnicką firmę organmistrzowską „Schlag i Synowie”. Rozpo-
wszechnia także ideę prywatnych koncertów organowych, nawiązując do daw-
nych tradycji miast kupieckich. Wspólnie z żoną Zuzanną wykonuje duety or-
ganowe i transkrypcje, głównie utworów symfonicznych. Jest stypendystą mi-
nistra kultury oraz prezydent Świdnicy. Założył pierwszą w Polsce Szkołę Or-
ganów Online.

Maciej Bator, realizując stypen-
dium prezydent Świdnicy w roku 2023, 
przetłumaczył pierwszy tom „Pamięt-
nika Rodziny Schlagów”. Dzieło zo-
stało mu podarowane przez Jürgena 
Schlaga, potomka świdnickiej rodziny 
organmistrzów. Zawiera opis wyda-
rzeń dotyczących firmy oraz rodziny 
Schlagów, a także sytuacji międzyna-
rodowej w latach 1902–1917. W ramach 
realizacji stypendium Maciej Bator 
przygotował do tłumaczenia wspo-
mnienia rodzinne (rękopis), przetłu-
maczył je na język polski, zredagował, 
a także napisał artykuły, odnosząc się 
do treści znalezionych w pamiętni-
ku. Przy okazji poznał wiele ciekawo-
stek lokalnych związanych z historią 
Świdnicy, świdnickich instrumentów i 
miał okazję podjąć refleksję na temat 
pewnych analogii, które rysują się po-
między wydarzeniami sprzed 100 lat, 
a tymi, które obserwujemy współcze-
śnie. - O tym wszystkim opowie pod-
czas prelekcji 27 lutego o godzinie 18:00 
w Sali Cysterskiej. Wykona również 
minirecital na pozytywie, czyli nie-
wielkich przenośnych organach napę-
dzanych ręcznie. Wstęp wolny. Zapra-
szamy – zachęca Ewa Cuban, dyrektor 
świdnickiej biblioteki. 

Miejska Biblioteka Publiczna im. 
C.K. Norwida zaprasza na spotkanie 
autorskie z podróżnikiem Jackiem 
Stasińskim, autorem książki „Świat 
noszę w sercu”.

Jacek Stasiński  to przyrodnik, 
miłośnik nieprzedeptanych szlaków, 
egzotycznych zwierząt i rzadkich 
roślin. Poznaje plemiona nieskażone 
cywilizacją, ludzi, ich zwyczaje, sma-
ki, kulturę, tradycję, ale fascynuje się 
też architekturą i życiem wielkich 
miast. Odwiedził ponad 150 krajów. 
Tworzy projekty podróżnicze, orga-
nizuje wyprawy, o swoich doświad-
czeniach opowiada z pasją i humo-
rem w radiu oraz podczas spotkań. 
Równie dobrze czuje się w amazoń-
skiej dżungli bądź australijskim inte-
riorze, jak i w sercu Manhattanu albo 
wiedeńskiej operze. Choć obecnie 
mieszka w Warszawie, to dobrze zna 
zakamarki Buenos Aires, Tokio czy 
Paryża. Z podróży poza wspomnie-
niami przywozi ozdoby choinko-
we, którymi mógłby ubrać niejedno 
drzewko.

Spotkanie, które poprowadzi Ro-
bert Staniszewski, odbędzie się w 
piątek,  1 marca o godz. 18.00 w bi-
bliotece  przy ul. Franciszkańskiej 18. 
Wstęp wolny.      Red.

Prawdziwy obieżyświat 
odwiedzi Świdnicę 

„Kądziołeczka” wystąpi 
w bibliotece  

Łączy swoją pasję do podróżo-
wania z twórczością w świecie pod-
castów. Niezwykle popularny twórca 
Miłosz Szymański spotkał się z fana-
mi w świdnickiej bibliotece. 

Podczas spotkania Miłosz Szy-
mański w wyjątkowo interesujący 
sposób opowiadał m.in. o Mołdawii.  
Na spotkanie w formie stand-upu go-

Miłosz Szymański spotkał się z fanami 
ścia zaprosił młody fan autora - Szy-
mon Szulikowski. - Podczas wydarze-
nia Miłosz Szymański przeniósł nas 
w świat mołdawskiej rzeczywistości. 
Opowiadał o spotkanych ludziach, o 
tym, jak się mieszka oraz o różnicach 
kulturowych – relacjonuje Ewa Cuban, 
dyrektor świdnickiej biblioteki. 

red.

Po spotkaniu do autora ustawiła się długa kolejka oczekujących na pamiątkowy wpis i wspólne 
zdjęcie.
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Podczas prac budowlanych przy 
remoncie ulicy Kraszowickiej w 
Świdnicy robotnicy zauważyli w wy-
kopie dwa dziwne obiekty. Okazało 
się, że są nimi amfory łużyckie z epo-
ki żelaza.

Na miejscu pojawił się dyrektor 
Muzeum Dawnego Kupiectwa, dr 
Dobiesław Karst, Barbara Sawicka 
i Izabella Mikuła z biura Ochrony i 
Konserwacji Zabytków Urzędu Miasta 
oraz przedstawiciel Wojewódzkie-
go Konserwatora Zabytków - Marek 
Kowalski oraz prezydent Świdnicy 
- Beata Moskal-Słaniewska. Naczy-
nia zostały zabezpieczone i z placu 
budowy trafiły tymczasowo do mu-
zeum. Specjaliści oceniają, że amfory 
pochodzą nawet z około 750 – 650 
roku przed naszą erą. Amfory o czar-
nej, lśniącej powierzchni są zdobione 
na brzuścach rytym ornamentem w 

postaci poziomych i skośnych linii. 
Po zakończeniu specjalistycznej eks-
pertyzy naukowej, która określi ich 
zawartość, najprawdopodobniej zo-
staną wystawione w świdnickim mu-
zeum. Warto wspomnieć w tym miej-
scu, że teren, na którym znaleziono 
amfory, to dawny cmentarz łużycki, 
ujawniony w 1854 roku podczas bu-
dowy linii kolejowej do Dzierżoniowa. 
Badania archeologiczne rozpoczęto 
tam w 1903 roku podczas przebu-
dowy tej trasy. Kontynuowano je w 
okresie powojennym. Zbadano wów-
czas kilkadziesiąt grobów, znalezio-
no w nich urny popielnicowe i przy-
stawki (naczynia) z darami grobowy-
mi, m.in. ptaszki grzechotki, żelazne 
szpile czy też noże. Co najważniejsze, 
znalezisko nie wpłynie na termin od-
dania inwestycji.

Oprac. 

Przez dwa dni w Galerii Świd-
nickiej trwała giełda minerałów, bi-
żuterii i kamieni szlachetnych. Wy-
darzenie organizowane było po raz 
jedenasty. 

Podczas giełdy można było podzi-
wiać wiele interesujących okazów jak 
chociażby minerały Dolnego Śląska: 
ametysty, kalcyty, kwarce, jaspisy oraz 
ciekawe agaty z Krainy Wygasłych 
Wulkanów. Urokiem czarowały rów-
nież kolorowe malachity z Afryki, ro-
dochrozyty z Argentyny, fluoryty i to-
pazy z Pakistanu, okenity z Indii i wie-
le innych. - Ręcznie robiona biżuteria 

charakteryzuje się bogatym wzornic-
twem i ciekawymi pomysłami. Twórcy 
prezentowali zatem minerały łączone 
z naturalnymi produktami typu musz-
la, drewno, konopie czy też len, a także 
wyroby z kamienia jak jaja, świeczni-
ki, wazony. Na giełdzie nie brakowało 
również niepowtarzalnej biżuterii z 
kamieni np. szmaragdów, rubinów czy 
też opali – opisywali organizatorzy z 
Galerii Świdnickiej. Inicjatorką była 
Monika Burdka, właścicielka Geo-Za-
bawy.

JB

Po raz siódmy odbędzie się „Tro-
pem Wilczym. Bieg Pamięci Żołnie-
rzy Wyklętych”. Wydarzenie zaplano-
wano na 3 marca. Bieg organizowany 
przez Gminne Centrum Kultury i 
Sportu odbędzie się w Parku Miej-
skim przy ulicy Zamkowej.

Zgłoszenia i zapisy do biegu przyj-
mowane będą w dniu zawodów na 
terenie imprezy. Ilość pakietów star-
towych jest ograniczona (120 sztuk) 
- decyduje pierwszeństwo odbioru. 
Udział w biegu jest bezpłatny. Osoby, 

które zapiszą się na bieg jako pierw-
sze, otrzymają m.in. pamiątkową ko-
szulkę, a na mecie medal. Start zapla-
nowano na godzinę 12:00. Do pokona-
nia będzie dystans 1963 metrów - jest 
to odwołanie do roku, w którym zginął 
ostatni żołnierz wyklęty – Józef Fran-
czak ps. Lalek. Na uczestników czeka-
ją minimum dwa okrążenia. Ci bardziej 
wytrwalsi będą mogli pokonać pięć 
rund. Po biegu odbędzie się losowanie 
upominków.

Oprac. red.

Piękne kamienie 
na wyciągnięcie ręki 

Przepiękna i ręcznie wykonana biżuteria przykuwała wzrok szczególnie kobiet.

Znaleziska 
archeologiczne 
na placu budowy!

Pobiegnij w Żarowie

Podobnie jak w latach poprzednich uczestnicy będą mieli do pokonania trasę blisko 2 kilome-
trów.
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Pochodzące z epoki żelaza amfory wkrótce zasilą zbiory Muzeum Dawnego Kupiectwa w Świd-
nicy.
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Ponad 200 zawodniczek z całe-
go kraju weźmie udział w III Ogól-
nopolskim Turnieju Rekreacyjnej 
Gimnastyki Artystycznej „Królowa 
Twierdzy”. Wydarzenie odbędzie się 
w sobotę, 16 marca w Świebodzicach. 

Event rozpocznie się o godzinie 
9:00 w hali OSiR-u przy ulicy Miesz-
ka Starego 8. Gimnastyczki zapre-
zentują się w układach indywidu-
alnych, zbiorowych oraz duetach.  
– Czekają nas układy taneczne oraz 
układy z wykorzystaniem różnych 
przyborów (skakanki, obręcze, piłki, 
maczugi i wstążki). W turnieju wezmą 
udział dziewczynki w wieku od sześciu 
do osiemnastu lat. Dla niektórych bę-
dzie to pierwszy występ w życiu. Po-
maganie przez taniec, to nasze hasło 
na Turniej „Królowa Twierdzy”. Pod-
czas turnieju będziemy zbierać karmę 
dla Przytuliska Odnowa z Ostrołęki. 
Udało nam się namówić sklepy Dino do 
przyłączenia się do akcji – zapowiadają 

Młode gimnastyczki będą 
rywalizować w Świebodzicach

organizatorzy turnieju z Future Gym-
nastics Academy Świebodzice. 

red.
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sport

Cały dzień mocnych ciosów i kil-
kadziesiąt pojedynków w różnych 
kategoriach wagowych. Za nami Mię-
dzynarodowy Turniej Bokserski. Or-
ganizatorem eventu, który odbył się 
w sobotę, 17 lutego był Boks Polonia 
Świdnica. 

Kibice zgromadzeni w hali sporto-
wej im. Haliny Aszkiełowicz-Wojno byli 
świadkami przeszło 40 pojedynków w 
różnych kategoriach wagowych. W 
ringu zameldowały się zarówno pa-
nie jak i panowie. Turniej w samo po-
łudnie otworzyli oficjalnie prezydent 
Świdnicy - Beata Moskal-Słaniewska, 
prezes Boks Polonii Świdnica - Adam 
Gajewski oraz sędzia główny zawo-
dów - Ryszard Makowski. Podczas 
wydarzenia odbyła się także miła uro-
czystość. Żywa legenda świdnickiego 
pięściarstwa Ryszard Pycz, otrzy-
mał okolicznościowy medal z okazji 
100-lecia Polskiego Związku Bokser-
skiego za wkład wniesiony w rozwój 
polskiego boksu olimpijskiego.

DG

Koszykarze Domino Polonii 
Świdnica w meczu na szczycie w ra-
mach 15. kolejki II ligi pokonali przed 
własną widownią lidera tabeli KS Ba-
sket Legnica 88:80.

Mimo, że 11 lutego legnicza-
nie przyjechali do Świdnicy w bar-
dzo mocno okrojonym składzie (tyl-
ko pięciu dostępnych zawodników!), 
to rywalizacja była wyrównana. Do 
przerwy Domino Polonia wygrywała 
zaledwie jednym punktem. Po zmia-
nie stron przebieg meczu nie zmienił 
się. Gospodarze utrzymywali skromne 
prowadzenie. Gdy goście zbliżali się 
do remisu, to biało-zieloni odpowia-
dali skutecznymi rzutami z dystan-
su. Kilkukrotnie za trzy trafiali Sło-
bodzian i Ozga. W ostatniej kwarcie 
goście wyraźnie osłabli fizycznie. W 
końcowych minutach stało się jasne, 
że tylko kataklizm może odebrać go-
spodarzom zwycięstwo. Tym samym 
Domino Polonia zrewanżowała się za 

listopadową porażkę w Legnicy. Nale-
ży podkreślić, że dla aktualnego lidera 
tabeli była to dopiero druga porażka w 
sezonie. – Twarda gra w obronie, kon-
sekwencja w ataku oraz opanowanie w 
końcówce meczu dają nam cenne dwa 
punkty. Życzymy też zdrowia wszyst-
kim zawodnikom drużyny przeciwnej, 
którzy zachorowali wczoraj po połu-
dniu  – podsumowują przedstawiciele 
świdnickiego klubu.

Domino Polonia Świdnica – 
KS Basket Legnica 88:80 
(24:26, 22:19, 21:18, 21:17) 

Domino Polonia: Kosmala 23, Słobo-
dzian 21, Soboń 7, Ozga 16, Sieńko 11, 
Poradzisz 8, Rumniak 2, Kaczmarczyk, 
Cisek, Olszak, Stokołosa.
Basket Legnica: Iwański 22, Jaworski 
21, Chmielewski 17, Kowalski 12, Gier-
gielewicz 8.

DG

Biało-zieloni ograli lidera 

Na zdjęciu Tomasz Kosmala - zdobywca 23 punktów dla świdniczan. 

Szare Wilki 
wpadły w sidła 
akademików

Choć świdniczanie jechali 
do Zielonej Góry w roli fawory-
ta, to finalnie wrócili do domu ze 
sporym niedosytem. Szare Wil-
ki po słabym występie przegrały 
z ostatnią drużyną w lidze 26:29 
(12:14).

Po raz kolejny świdnicki zespół 
dostosował się do stylu i poziomu 
rywala, ale po dobrych występach 
z drużynami z czołówki tabeli, tym 
razem zagrał na najniższym pułapie 
ligowej hierarchii. Zmobilizowani 
gospodarze prowadzili przez całe 
spotkanie różnicą 2-6 bramek. Na 
moment, w końcówce pierwszej po-
łowy świdniczanie zbliżyli się na jed-
no trafienie (29. minuta 10:11). Mimo 
olbrzymich kłopotów, w ostatnich 
fragmentach gry pojawił się cień 
szansy na doprowadzenie chociaż 
do remisu. Nerwy i błędy nie pozwo-
liły jednak na odrobienie strat. Przed 
podopiecznymi trenera Krzysztofa 
Terebuna kolejna rywalizacja w de-
legacji. Tym razem rywalem świdni-
czan będzie SKS Orlik Brzeg. Spotka-
nie odbędzie się w sobotę, 24 lutego.

AZS Zielona Góra – 
ŚKPR Świdnica 29:26 (14:12)

ŚKPR: Shupyk, Wiszniowski – Pę-
czar 11, Piróg 5, Dec 4, Etel 3, Wo-
łodkiewicz 1, Bieryt 1, Zelek 1, Pe-
dryc, Czerwiński, Czynszak, Galik, 
Szporko, Kochlewski.

oprac.

Sobotnia szermierka na pięści

W ringu nie mogło zabraknąć pięściarzy Boks Polonii Świdnica. 
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Powoli dobiega końca sezon 
2023/2024 na świdnickim lodowisku. 
Ogólnodostępne ślizgawki będą moż-
liwe do czwartku, 14 marca. Ostatni 
akt szaleństw na lodzie nastąpi 18 
marca. 

Wraz ze zbliżającym się okresem 
korzystania z lodowiska, Świdnicki 
Ośrodek Sportu i Rekreacji przypo-
mina o wykorzystaniu karnetów.  - 
Od 15 do 17 marca na naszym obiekcie 
będą odbywały się zawody hokejowe w 
ramach V Dywizji Mistrzostw Polski 
Amatorów z udziałem Klubu Hokejo-
wego Odyńce Świdnica. Natomiast od 
22 do 24 marca zapraszamy do kibi-
cowania uczestnikom 3. Świdnickiego 
Turnieju Curlingowego - mówi Prze-
mysław Grzyb, inspektor ds. marke-
tingu ŚOSiR-u.

DG

Do kiedy będzie czynne lodowisko?

Jak co roku świdniczanie chętnie spędzali swój wolny czas na lodowisku. 

fo
to

: D
. G

ęb
ala



1523.02 - 7.03.2024 r.

sport

IGNERHOME
MKS POLONIA STAL 
ŚWIDNICA
razem gramy dla Świdnicy !

DOLNO
ŚLĄSKA

4 LIGA

rek
lam

a

Reprezentacje czterech świdnic-
kich podstawówek stanęły w szranki 
rywalizacji w turnieju minisiatkówki 
klas szóstych. Po zaciętej rywalizacji 
ręce w geście triumfu mogły pod-
nieść reprezentantki SP 105. Turniej 
odbył się w czwartek, 15 lutego w hali 
sportowej im. Haliny Aszkiełowicz-
-Wojno na Zawiszowie.

Zespoły rywalizowały systemem 
każdy z każdym przy założeniu zasa-
dy, że w pierwszym secie gra pierw-
sza czwórka dziewcząt plus jedna re-
zerwowa, natomiast w drugim secie 
grają już drugie składy. - Taka forma 
rozgrywek ma na celu aktywizować 
większą ilość uczniów biorących udział 
w rywalizacji. Drużyny SP 105 i SP 6 
po łatwych zwycięstwach w swoich 
dwóch pierwszych meczach spotka-
ły się w meczu finałowym, który miał 
wyłonić zwycięzcę turnieju. Po bardzo 

świata 4x400m Jacek Bocian oraz ha-
lowy mistrz świata i Europy 4x400m 
Łukasz Krawczuk. Utytułowani spor-
towcy zostali kapitanami swoich dru-
żyn i stanęli do rywalizacji w sztafecie 
na dystansie 4x1km. Każdy mógł także 
wesprzeć Adriana Kosterę, który od 
3 lutego zmaga się z wyzwaniem 365 
Triathlon. Jego cel to pokonać w ciągu 
roku dystans dłuższy od równika. 1205 
km w wodzie i 31 132 km na rowerze 
– te dwa etapy Adrian już zaliczył, a 
teraz przed nim 7 833 km w butach do 
biegania. Zawodnik ma do pokonania 
codziennie dystans 55 kilometrów po 
ścieżkach w Parku Centralnym, aby 
móc zgodnie z planem ukończyć wy-
zwanie z sukcesem.

DG

Sztafeta mistrzów w tle bicia rekordu Guinnessa
To była nie lada gratka dla lokal-

nych pasjonatów biegania. W nie-
dzielne przedpołudnie 11 lutego w 
Parku Centralnym odbyła się „Szta-
feta Olimpijska”. Wydarzenie uświet-
niło trwające od kilku dni w Świdnicy 
wyzwanie „365 Triathlon” z niezmor-
dowanym Adrianem Kosterą w roli 
głównej.

Wydarzenie zainaugurowała szta-
feta, w skład której weszli uprzednio 
zgłoszeni lokalni biegacze oraz zapro-
szeni znamienici goście. Śmiałkowie 
mogli sprawdzić się na trasie u boku 
znanych i utytułowanych polskich 
sportowców. W symbolicznej szta-
fecie udział wzięli mistrz świata i re-
kordzista Polski na dystansie 4×400 
metrów, Robert Maćkowiaka, mistrz Sztafeta połączyła pokolenia biegaczy. Na zdjęciu mali i duzi.

wyrównanym spotkaniu dopiero w tie-
-breaku lepsze okazały się zawodniczki 
SP 105 i to one tym samym awanso-
wały do dalszych szczebli rozgrywek i 
reprezentować będą Świdnicę w finale 
strefy wałbrzyskiej w połowie marca 
- relacjonuje Waldemar Kurek z ŚO-
SiR-u, koordynator rozgrywek. Po-
dobnie bardzo wyrównane spotkanie 
toczyło się w meczu o trzecie miejsce 
pomiędzy drużynami SP 1 i NKSP Ca-
ritas. Tutaj też o zwycięstwie jedynki 
zadecydował tie-break. Tradycyjnie 
na zakończenie imprezy organizator, 
Świdnicki Ośrodek Sportu i Rekreacji, 
przygotował pamiątkowe dyplomy 
oraz medale. Wyróżnione zostały też 
najlepsze zawodniczki: Julia Klima (SP 
1), Michalina Jaźwik (SP 6), Maja Ćwik 
(SP 105) oraz Amelia Karwała (NKSP 
Caritas).

DG

Wielkie emocje 
w minisiatkówce

Młode siatkarki udowodniły, że drzemie w nich duży potencjał. 
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W sezonie 2024 zaplanowano 
siedem rund Rajdowych Samocho-
dowych Mistrzostw Polski. Cykl za-
inauguruje 52. Rajd Świdnicki, który 
ma się odbyć w dniach 26-28 kwiet-
nia. 

Dla miłośników motoryzacji to 
prawdziwa gratka. Po raz kolejny czo-
łowi kierowcy będą się ścigać po dro-
gach powiatów świdnickiego i wał-
brzyskiego. Uruchomiono już stronę 
internetową wydarzenia. Już wkrót-
ce organizatorzy ogłoszą pierwsze 
szczegóły związane z tegoroczną edy-
cją rajdu. 

Data 52. Rajdu Świdnickiego 
potwierdzona 

Projekt kalendarza RSMP 2024:
▪ 26-28 kwietnia: 52. Rajd Świdnicki
▪ 17-19 maja: Rajd Nadwiślański
▪ 7-9 czerwca: Valvoline Rajd 
  Małopolski
▪ 12-14 lipca: Rajd Koszyc (Słowacja)
▪ 8-10 sierpnia: Rajd Rzeszowski
▪ 13-15 września: Rajd Wisły
▪ 11-13 października: Rajd Śląska

Ostateczny kształt kalendarza 
RSMP wymaga zatwierdzenia przez 
Główną Komisję Sportu Samochodo-
wego PZM.

Red.

Przed rokiem w Świdnicy triumfowała załoga Grzegorz Grzyb i Adam Binięda.
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Wygodnie pozbądź się 
elektrośmieci 

Siedem charakterystycznych 
czerwonych pojemników na zu-
żyty sprzęt elektryczny i elek-
troniczny stanęło w różnych lo-
kalizacjach Świdnicy. W ramach 
podjętych działań przez Wydział 
Gospodarki Odpadami Urzędu 
Miejskiego w Świdnicy, zawarto 
współpracę z firmą MB Recyc-
ling oraz Fundacją Odzyskaj Śro-
dowisko, dzięki której na terenie 
miasta zamontowano siedem 
specjalistycznych pojemników 
na odpady elektryczne i elektro-
niczne. 

Odkurzacz, kuchenka mi-
krofalowa, stary telewizor, 
a może zużyte baterie – co 
zrobić z tymi urządzeniami, 
gdy przestaną działać i są 
nam niepotrzebne? Pozbycie 
się zużytego sprzętu elek-
trycznego i elektronicznego 
bywa sporym problemem. 
Jednak w Świdnicy jest to 
znacznie prostsze.

Co można umieszczać  
w pojemnikach?
2 Sprzęt małogabarytowy, któ-
rego żaden z zewnętrznych wy-
miarów nie przekracza 50 cm
Odkurzacze, zamiatacze do dywa-
nów, urządzenia do szycia, oprawy 
oświetleniowe, kuchenki mikrofa-
lowe, sprzęt wentylujący, żelazka, 
tostery, noże elektryczne, czajniki 
elektryczne, zegary i zegarki, go-
larki elektryczne, wagi, urządzenia 
do pielęgnacji włosów i ciała, kal-
kulatory, odbiorniki radiowe, ka-
mery wideo, sprzęt wideo, sprzęt 

hi-fi, instrumenty muzyczne, 
sprzęt do odtwarzania dźwięku lub 
obrazu, elektryczne lub elektro-
niczne zabawki, sprzęt sportowy, 
komputery rowerowe, sprzęt do 
nurkowania, biegania, wiosłowania 
itd., czujniki dymu, regulatory cie-
pła, termostaty, małogabarytowe 
narzędzia elektryczne i elektro-
niczne, małogabarytowe wyroby 
medyczne, małogabarytowe przy-
rządy do monitorowania i kontroli, 
małogabarytowe urządzenia au-
tomatycznie wydające produkty, 
mały sprzęt ze zintegrowanymi 
panelami fotowoltaicznymi
2 Małogabarytowy sprzęt infor-
matyczny i telekomunikacyjny, 
którego żaden z zewnętrznych 
wymiarów nie przekracza 50 cm
Telefony komórkowe, GPS, kalku-
latory kieszonkowe, routery, kom-
putery osobiste, drukarki, telefo-
ny.
2 Zużyte baterie i akumulatory

foto: D. Gębala

Gdzie znajdziemy pojemniki?
▪ ul. Spółdzielcza (Śródmieście) - parking
▪ ul. Dworcowa przy siedzibie Straży Miejskiej
▪ ul. M.Kopernika/ P.Skargi (Zarzecze)- parking
▪ ul. Kraszowicka
▪ ul. Ofiar Oświęcimskich,  przy boksie śmietnikowym 
  obok sklepu Delikatesy Centrum
▪ ul. I. Prądzyńskiego (Os. Młodych) - przy placu zabaw
▪ ul. H. Pobożnego (Os. Zawiszów) - boks przy 
  przystanku autobusowym

Urząd Miejski w Świdnicy 
Wydział Gospodarki Odpadami
ul. Armii Krajowej 49, 58-100 Świdnica, 
tel. (+48) 74 856 29 21, (+48) 74 856 29 36
e-mail: czystaswidnica@um.swidnica.pl    
www.czystaswidnica.pl

Zakład Oczyszczania Miasta Spółka z o.o.
ul. Metalowców 4, 58-100 Świdnica, 
tel./fax (+48) 74 85 22 104
e-mail: biuro@zomswidnica.pl     
www.zomswidnica.pl

Punkt Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych 

(PSZOK) na telefon!
Odpady przyjmowane są po wcze-

śniejszym telefonicznym umówieniu 
wizyty pod numerem telefonu: 

885 066 505 
od poniedziałku do piątku 

w godz. 8.00-17.00 
oraz w soboty 10.00-14.00. 

PSZOK
ul. Metalowców 4 w Świdnicy
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